



**Canadian Association of College and University Student Services
Annual General Meeting 2017**

**Tuesday, June 13, 12:15 p.m. ET
Shaw Convention Centre, Ottawa, Ontario**

MINUTES

Pat Pardo called the 47th Annual Meeting of the Canadian Association of College and University Student Services to order on June 13, 2017 at 12:16 p.m. ET at the Shaw Convention Centre, Ottawa, Ontario. It was acknowledged that the meeting is taking place on the traditional unceded territories of the Algonquin nation.

1. Approval of Agenda

Moved by Josh Hass, University of Toronto,

Seconded by Tim Rahilly, Simon Fraser University, it was motioned that the AGM agenda be approved as presented.

The motion was carried.

2. Approval of the Minutes of 2016 Annual General Meeting

Moved by Laura Hof, Humber College,

Seconded by Tim Rahilly, Simon Fraser University, it was motioned that the minutes of the 2016 Annual General Meeting held at the RBC Convention Centre in Winnipeg, Manitoba be approved as circulated.

The motion was carried.

3. Reports

3.1 President's Report, Presented by Pat Pardo

Pat Pardo presented an overview of the report, which focused on the work that has been completed in 2016-17. Highlights included:

- Developing a new five-year strategic plan, which confirms our core purpose and outlines our values.
- Re-confirming our commitments to indigenization.
- Articulate our commitment to Indigenization and Health and Well-being.
- Outlining the five key strategic goals of the organization: Professional development, knowledge, research and insight, inclusive membership, impact on the profession, and advocacy and influence.
- Articulating a new vision statement that states that 'CACUSS and it's members are integral to the transformation and success of the post-secondary sector in Canada'.
- Pat Pardo thanked the volunteers, committee members, CoP leaders, the Board, and CACUSS staff for their service.

3.2 Finance Director's Report, Presented by Angie Clarke

Angie Clarke presented an overview of the Finance Director report, which included:

- The creation of the professional development plan and hiring the staff person to support that plan.
- Extra expenditures due to additional cost from the previous association management company to the current contract.

- The conference revenue in 2016 was lower than targeted.
- We have delegated resources to fund staffing, including critical support to professional development, technology, and communities of practice.
- We have identified membership development as a new priority.
- The Finance Committee was thanked for their service.

3.1.1 Approval of the 2016 Reviewed Financial Statements

Moved by Tim Rahilly, Simon Fraser University,
 Seconded by Chris Glover, Lakehead University, it was motioned to accept the January-December 2016 Reviewed Financial Statements
 The motion was carried.

3.1.1 Appointment of Accountant for 2017

Moved by Dave Seaweed from Douglas College,
 Seconded by Sarah Ali, Queen's University, it was motioned to appoint Mark A. Wales from the Gary E Mason and Associates firm as the Accountant for 2017.
 The motion was carried.

3.3 Executive Director Report, Presented by Jennifer Hamilton

Jennifer Hamilton presented the Executive Director Report, a copy of which is available on the CACUSS website. She thanked all of the volunteers involved in the Association, including the Board, Committees, and other volunteers for their commitment and work over the last year and presented the following highlights:

- The new staffing model was implemented by the recommendations of the consultant team.
- There has been an investment in technology so engagement can take place year round; the new community engagement tool will be launched in July.
- Community of practice leaders and committee members were thanked for their involvement in the association.
- Jim Delaney's contribution was highlighted in memoriam for all of his contributions to the organization over several years.
- Mitchell Miller was thanked for his work on Communique and the conference; Redstone Agency, and new additions Megan McKenzie and Jon Elias, as well as Allison Girardin, were thanked for their support as the CACUSS staff. Past President David Newman was thanked for his many years of service on the Board.

3.4 CACUSS 2017 Conference Report

Mitchell Miller, Chair of the Conference, shared that conference planning began with a dedicated Program Committee, and thanked the Committee, all subcommittees, the Board and the conference coordinator, as well as Carleton University and their 200 volunteers. Her reported noted that:

- The final delegate count is 900, with over 1000 people present when including sponsors and exhibitors, which is the second largest CACUSS conference ever.
- There are 170 sessions, having received a record number of submissions.
- On behalf of the committee, Mitchell Miller thanked all delegates for their engagement.

Pat Pardo thanked Mitchell Miller for his work on CACUSS 2017.

3.5 Announcement of 2018 Conference

Chris McGrath and Charmaine Hack invited members to attend CACUSS 2018, to be held June 17-20, 2018 in Charlottetown, PEI, which will be a joint conference between CACUSS and ARUCC. The conference will take place on the traditional and unceded territory of the Abegweit Mi'kmaq nation.

4. Awards/Recognition

Jack Dobbs thanked the Awards & Recognition Committee. The following recipients were presented with their awards:

Research and Special Project Grants:

- Rick Ezekial et al, Western University, **Performance, Motivation, Skill Development and Work-Integrated Learning**
- Janet Miller, Andrea Heron, Mount Royal University and Michelle Pidgeon, Simon Fraser University, **Indigenous Women's Stories of Journeying through University towards their Career**
- Shermin Murji, Florida State University, **How do Divisions of Student Affairs in Canadian institutions of higher education engage in strategic planning?**
- Jennifer Massey, Jennifer Browne, Echo Pittman, Memorial University of Newfoundland, **Strengths-Based Advising: Empowering Students to Thrive**
- Chris McGrath et al, Canadian Memorial Chiropractic College, **Prevalence of mental health issues in 2nd entry students**
- Kyle Massey, University of Texas/Memorial University of Newfoundland, **Professional Identity in Canadian Student Affairs and Services**

Conference Bursaries:

- Shawn Brackett, University of Calgary
- Jeremy Greenburg, University of Ontario Institute of Technology
- Sania Hameed, University of Toronto
- Karen Morse, University of Prince Edward Island
- Shira Sneg, University of British Columbia, Okanagan
- Antonia Sly Nichols, Nova Scotia Community College

Innovation Award:

- Graduate Student Supervision Program, Memorial University of Newfoundland
- Storytelling Team, Ryerson University
- YU Start—New Student Transition Program, York University
- Michelle Delrish, Campus Mental Health Partnerships, Centennial College

Student Leadership Award for a Student with a Disability:

- Aran Armutlu, Douglas College
- Atifa Karim, University of Toronto
- Laura Bulk, University of British Columbia

New & Emerging Professionals Award:

- Sarah Saunders, University of Manitoba

Award of Service to Outgoing Board members and Program Committee members:

- **Outgoing Board Members**
 - Jack Dobbs, Mount Royal University
 - Dale Mullings, University of Toronto Mississauga
 - David Newman, University of Toronto
- **2017 Program Committee**
 - Mitchell Miller, McGill University
 - Margaret Higgs, Carleton University
 - Nicole Joron, York University
 - Evan Hilchey, Thompson Rivers University

5. Elections/Appointments

5.1 Confirmation of Elections and Appointments – 2017/18 CACUSS Board, Presented by David Newman

- Pat Pardo, Mount Royal University, President, Elected, 2016-2018

- Timothy Rahilly, Simon Fraser University, President Elect, Elected, 2017-2018
- Angie Clarke, Marine Institute, Finance Director, Acclaimed, 2016-2018
- Anne Bartlett, UPEI, Director (Communities), Elected, 2016-2018
- Marcelle Mullings, Ryerson University, Director, (Prof'l Dev't), Elected, 2016-2018
- Amy Gaukel, Lassonde School of Engineering, Director (Research & Awards), Elected, 2017-2019
- Chris Adam, Thompson Rivers University, Director (Advocacy), Elected, 2017-2019
- Mark Solomon, Seneca College, Director (Policy), Appointed, 2017-2018
- Chris Glover, Lakehead University, Director (Communities), Elected, 2017-2019

Moved by Rebecca Langmead, Simon Fraser University

Seconded by Julie Stevenson, University of Toronto, it was motioned to accept the Board of Directors for the 2017/18 year.

The motion was carried.

6. Adjournment

Pat Pardo thanked the Board of Directors, the Executive Director, the communities, committees, all other volunteers, and the entire membership for their support over 2016-17.

Moved by Tim Rahilly, Simon Fraser University,

The meeting was adjourned at 12:57 p.m. ET.



**Association des services aux étudiants des universités et collèges du Canada
Assemblée générale annuelle 2017**

**Le mardi 13 juin, 12 h 15 HE
Centre des congrès Shaw, Ottawa, Ontario**

PROCÈS-VERBAL

À 12 h 16 (HE), Pat Pardo déclare ouverte la 47^e assemblée générale annuelle de l'Association des services aux étudiants des universités et collèges du Canada tenue le 13 juin 2017 au Centre des congrès Shaw d'Ottawa, Ontario. Il est mentionné que l'assemblée se déroule sur les territoires traditionnels non cédés de la nation algonquine.

1. Adoption de l'ordre du jour

Motion proposée par Josh Hass, Université de Toronto, appuyée par Tim Rahilly, Université Simon-Fraser : que l'ordre du jour de l'AGA soit adopté tel que présenté.

Motion adoptée

2. Approbation du procès-verbal de l'assemblée générale annuelle 2016

Motion proposée par Laura Hof, Collège Humber, appuyée par Tim Rahilly, Université Simon-Fraser : que le procès-verbal de l'assemblée générale annuelle 2016 tenue au Centre des congrès RBC de Winnipeg, Manitoba, soit approuvé tel que distribué. Motion adoptée.

3. Rapports

3.1 Rapport de la présidente, présenté par Pat Pardo

Pat Pardo présente un aperçu de son rapport, qui est axé sur le travail qui a été accompli en 2016-2017. Les faits saillants incluent :

- Élaboration d'un nouveau plan stratégique quinquennal, qui confirme notre vocation première et décrit nos valeurs.
- Reconfirmation de nos engagements à l'égard de l'autochtonisation.
- Formulation de notre engagement à l'égard de l'autochtonisation et de la santé et du bien-être.
- Définition des cinq objectifs stratégiques de l'organisation : perfectionnement professionnel, connaissances, recherches et perspectives, participation inclusive, impact de la profession et défense d'intérêts et influence.
- Formulation d'un nouvel énoncé de vision : L'ASEUCC et ses membres sont partie intégrante de la transformation et du succès du secteur postsecondaire au Canada.
- Pat Pardo remercie les bénévoles, les membres des comités, les dirigeants des Communautés de pratique, le conseil d'administration et le personnel de l'ASEUCC pour leurs bons services.

3.2 Rapport de la directrice financière, présenté par Angie Clarke

Angie Clarke présente un aperçu de son rapport, qui inclut les points suivants :

- Création du plan de perfectionnement professionnel et embauche d'une responsable chargée de faire progresser le plan.
- Dépenses supplémentaires en raison des coûts additionnels générés lors de la transition entre

l'ancienne entreprise de gestion d'association et la nouvelle.

- Les revenus découlant du congrès 2016 ont été inférieurs aux prévisions.
- Nous avons consacré des ressources au financement de la dotation en personnel, incluant un soutien crucial pour le perfectionnement professionnel, la technologie et les communautés de pratique.
- Nous avons identifié une nouvelle priorité : le recrutement de membres.
- Angie Clarke remercie les membres du comité des finances pour le travail accompli au cours de la dernière année.

3.1.1 Approbation des états financiers 2016 révisés

Motion proposée par Tim Rahilly, Université Simon-Fraser, appuyée par Chris Glover, Université Lakehead : que les états financiers révisés couvrant la période de janvier à décembre 2016 soient acceptés.

Motion adoptée.

3.1.1 Nomination d'un comptable pour 2017

Motion proposée par Dave Seaweed du Collège Douglas, appuyée par Sarah Ali, Université Queen's : que Mark A. Wales du cabinet Gary E Mason & Associates soit nommé comptable pour l'année 2017.

Motion adoptée.

3.3 Rapport de la directrice générale, présenté par Jennifer Hamilton

Jennifer Hamilton présente son rapport, dont une copie est disponible sur le site Web de l'ASEUCC. Elle remercie tous les bénévoles qui jouent un rôle au sein de l'Association, incluant les membres du conseil d'administration et des comités et les autres bénévoles, pour leur engagement et leur travail au cours de la dernière année. Elle présente les faits saillants suivants :

- Le nouveau modèle de dotation a été mis en œuvre conformément aux recommandations de l'équipe de consultants.
- Nous avons investi dans la technologie afin de pouvoir mobiliser les membres à longueur d'année; le lancement de la nouvelle plateforme d'engagement des Communautés aura lieu en juillet.
- Les dirigeants des communautés de pratique et les membres des comités sont remerciés pour leur implication au sein de l'organisation.
- On rend hommage à la mémoire de Jim Delaney en soulignant ses nombreuses contributions à l'organisation au fil des années.
- On remercie Mitchell Miller pour le travail qu'il a accompli pour le *Communiqué* et le congrès; des remerciements vont également à Redstone Agency, à Megan McKenzie et Jon Elias, deux nouveaux ajouts à l'équipe, ainsi qu'à Allison Girardin pour leur soutien en tant que membres du personnel de l'ASEUCC. David Newman, président sortant, est remercié pour ses nombreuses années de présence au sein du conseil d'administration.

3.4 Rapport sur le congrès ASEUCC 2017

Mitchell Miller, président du congrès, explique que la planification du congrès est le fait d'un comité de programme très dévoué; il reconnaît et remercie le comité, tous les sous-comités, le conseil d'administration et la coordonnatrice du congrès ainsi que l'Université Carleton et ses 200 bénévoles. Son rapport souligne les points suivants :

- Le décompte final indique que le congrès a attiré 900 participants. Plus de 1000 personnes ont été présentes sur les lieux si on inclut les commanditaires et les exposants, ce qui fait de cet événement le 2^e plus gros congrès tenu par l'ASEUCC.
- Il y a eu 170 séances, pour lesquelles nous avons reçu un nombre record de propositions de communication.
- Au nom du comité, Mitchell Miller remercie tous les participants pour leur engagement.

Pat Pardo remercie Mitchell Miller pour tout le travail accompli pour le congrès ASEUCC 2017.

3.5 Annonce du congrès 2018

Chris McGrath et Charmaine Hack invitent les membres à participer au congrès 2018, qui se tiendra du 17 au 20 juin prochain à Charlottetown, Î.-P.-É. et sera organisé conjointement avec l'ARUCC. Le congrès se déroulera sur le territoire traditionnel et non cédé de la Première Nation Abegweit Mi'kmaq.

4. Prix/Reconnaissance

Jack Dobbs remercie le comité des prix et de la reconnaissance. Des prix sont présentés aux personnes suivantes :

Prix de recherche et subventions pour projets spéciaux :

- Rick Ezekial et coll, Université Western, ***Performance, Motivation, Skill Development and Work-Integrated Learning***
- Janet Miller, Andrea Heron, Université Mount Royal, et Michelle Pidgeon, Université Simon-Fraser, ***Indigenous Women's Stories of Journeying through University towards their Career***
- Shermin Murji, Université d'État de la Floride, ***How do Divisions of Student Affairs in Canadian institutions of higher education engage in strategic planning?***
- Jennifer Massey, Jennifer Browne, Echo Pittman, Université Memorial de Terre-Neuve, ***Strengths-Based Advising: Empowering Students to Thrive***
- Chris McGrath et coll, Canadian Memorial Chiropractic College, ***Prevalence of mental health issues in 2nd entry students***
- Kyle Massey, Université du Texas/Université Memorial de Terre-Neuve, ***Professional Identity in Canadian Student Affairs and Services***

Bourses du congrès :

- Shawn Brackett, Université de Calgary
- Jeremy Greenburg, Institut universitaire de technologie de l'Ontario
- Sania Hameed, Université de Toronto
- Karen Morse, Université de l'Île-du-Prince-Édouard
- Shira Sneg, Université de la Colombie-Britannique (Okanagan)
- Antonia Sly Nichols, Collège communautaire de la Nouvelle-Écosse

Prix d'innovation :

- Programme en supervision d'étudiants diplômés, Université Memorial de Terre-Neuve
- Équipe de mise en récits, Université Ryerson
- *YU Start* – programme de transition pour les nouveaux étudiants, Université York
- Michelle Delrish, Projet *Campus Mental Health Partnerships*, Collège Centennial

Prix de leadership pour étudiant en situation de handicap :

- Aran Armutlu, Collège Douglas
- Atifa Karim, Université de Toronto
- Laura Bulk, Université de la Colombie-Britannique

Prix de la relève :

- Sarah Saunders, Université du Manitoba

Prix pour services rendus remis aux membres sortants du conseil d'administration et aux membres du comité des programmes :

- **Membres sortants du conseil d'administration**
 - Jack Dobbs, Université Mount Royal
 - Dale Mullings, Université de Toronto Mississauga
 - David Newman, Université de Toronto
- **Membres du comité des programmes 2017**
 - Mitchell Miller, Université McGill

- Margaret Higgs, Université Carleton
- Nicole Joron, Université York
- Evan Hilchey, Université Thompson Rivers

5. Élections/Nominations

5.1 Confirmation des élections et nominations – Conseil d'administration 2017-2018, présenté par David Newman

- Pat Pardo, Université Mount Royal, présidente désignée, 2016-2018
- Timothy Rahilly, Université Simon-Fraser, président désigné, 2017-2018

- Angie Clarke, Marine Institute, directrice financière, élue par acclamation, 2016-2018
- Anne Bartlett, Université de l'Î.-P.-É., administratrice (communautés), élue, 2016-2018
- Marcelle Mullings, Université Ryerson, administratrice (perf. prof.), élue, 2016-2018
- Amy Gaukel, École de génie Lassonde, administratrice (recherche/prix), élue, 2017-2019
- Chris Adam, Université Thompson Rivers, administratrice (défense d'intérêts), élue, 2017-2019
- Mark Solomon, Collège Seneca, administrateur (politiques), nommé, 2017-2018
- Chris Glover, Université Lakehead, administrateur (communautés), élu, 2017-2019

Motion proposée par Rebecca Langmead, Université Simon-Fraser, appuyée par Julie Stevenson, Université de Toronto : que le conseil d'administration soit accepté pour l'année 2017-2018.

Motion adoptée.

6. Levée de l'assemblée

Pat Pardo remercie le conseil d'administration, la directrice générale, les communautés, les comités, tous les bénévoles et l'ensemble des membres pour leur soutien au cours de l'année 2016-2017.

Motion proposée par Tim Rahilly, Université Simon-Fraser
L'assemblée est levée à 12 h 57 HE.